
Protokół Nr XX/ 2016 

Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej 29 czerwca 2016 roku 

w sali 109 Starostwa Powiatowego w Wągrowcu 

 

Sesję rozpoczęto 29 czerwca br. o godz. 16.00, zakończono o godz. 19.45. 

 

Obrady XX sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzyła Przewodnicząca Rady 

Powiatu, Małgorzata Osuch , która powitała radnych i zaproszonych gości.  

 

Od godziny 16.00 Rada obradowała w osobowym składzie 17 na ogólny stan 19, co 

stanowiło kworum, przy którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały 

/nieobecni radni: Ł. Wachowiak, M. Liske/. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Protokół XIX sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 maja 2016 roku został 

przyjęty jednogłośnie - 17 głosów za.  

Starosta T. Kranc w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił  wniosek o wprowadzenie 

dodatkowych pkt. do porządku obrad sesji: 

 

Na podstawie  § 15 ust. 5 pkt 2 Statutu Powiatu Wągrowieckiego wnoszę o 

zmianę w porządku obrad XX Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie: 

pkt.  13  w  następującym   brzmieniu: 

„Podjęcie uchwały zmieniająca Uchwałę Nr XIX/131/2016 Rady Powiatu 

Wągrowieckiego z dnia 25 maja 2015r.  w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny na cele publiczne nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wągrowieckiego na rzecz Gminy miejskiej Wągrowiec”. 

oraz pkt.  14  w  następującym   brzmieniu: 

„Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do realizacji partnerskiego projektu pn. 

„Cyfryzacja powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego”. 

Pozostałe pkt. porządku obrad XX Sesji Rady Powiatu otrzymują kolejno po sobie  nr;  

od 15 do nr 22. 

W związku z tym wnoszę o przegłosowanie porządku obrad  

z proponowaną  zmianą. 

 

Rada Powiatu przyjęła następujący porządek obrad; 

Porządek obrad XX  sesji: 

 1. Sprawy regulaminowe: 

             1.1  otwarcie sesji , 

  1.2  stwierdzenie kworum, 

  1.3  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2.Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad i przyjęcie porządku . 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 



4. Informacja  Starosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu między 

sesjami. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji Stałych o pracy między posiedzeniami sesji. 

6. Przedstawienie protokołu z kontroli w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu za 

2015 rok. 

7. Informacja o sposobie realizacji wniosków zawartych w wystąpieniu  pokontrolnym 

z dokonanej kontroli w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu za 2015 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 

2015 rok w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Powiat 

Wągrowiecki do realizacji zadania pn. „Rozbudowa i dostosowanie do aktualnych 

wymagań istniejącego obiektu Szpitala ZOZ w Wągrowcu”.     

10.Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w 

nieodpłatne użytkowanie na rzecz Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 

11.Podjęcie uchwały  w sprawie wskazania kierunków dla działań Zarządu Powiatu  

Wągrowieckiego w zakresie uregulowania spraw związanych  z reprywatyzacji  

nieruchomości położonej w Srebrnej Górze. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele 

publiczne nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz 

Gminy Damasławek.  

13.Podjęcie uchwały zmieniająca Uchwałę Nr XIX/131/2016 Rady Powiatu 

Wągrowieckiego z dnia 25 maja 2015r.     w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny na cele publiczne nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wągrowieckiego na rzecz Gminy miejskiej Wągrowiec 

14.Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do realizacji partnerskiego projektu pn. 

„Cyfryzacja powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów:   

 Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego”.  

15. Przyjęcie informacji Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok. 

16. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu  za 2015 rok: 

  16.1)przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  

wykonania budżetu za 2015 rok, 

        16.2) przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu,  

        16.3)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok, 

        16.4) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wągrowieckiego 

w  sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  absolutorium i opinii Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w Poznaniu o tym wniosku,  

        16.5) dyskusja, 

        16.6)   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  Powiatu za 2015 rok.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Powiatu Wągrowieckiego na lata 2016-

2022. 

19. Podjęcie uchwały   w sprawie  zmian w budżecie  Powiatu Wągrowieckiego na 2016 

rok. 



20. Interpelacje i zapytania. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych.  

22. Zakończenie obrad  XX  sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 

 

Ad 1 

Jak wyżej. 

 

Ad 2 

Jak wyżej. 

 

Ad 3 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Osuch poinformowała o pracy między sesjami. 

Zapytań nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącej o pracy między sesjami stanowi załącznik                                           

nr 3 do protokołu. 

 

Od godz. 16.10 Rada obraduje w 18 osobowym składzie. Na posiedzenie Sesji  przybył 

radny M. Liske. 

 

Ad 4 

Starosta T. Kranc poinformował  o pracy Zarządu między sesjami Rady Powiatu 

Wągrowieckiego.   

Zapytań nie zgłoszono. 

Informacja została przyjęta przez Radę Powiatu Wągrowieckiego i stanowi ona 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu, 

Wiesław Ewertowski przedstawił informację z działalności Komisji                                                

w okresie międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na których 

zapoznała się z rozwojem i planem inwestycyjnym ZOZ w Wągrowcu, omawiała 

wykonanie budżetu  powiatu za 2015 rok oraz opiniowała materiały na sesję.  

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji, Grzegorz Owczarzak 

przedstawił informację z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. Komisja w 

tym okresie odbyła 2  posiedzenia, na których zapoznała się z bezpieczeństwem 

energetycznym w powiecie dot. odnawialnych źródeł energii szansą na bezpieczeństwo 

energetyczne kraju i rozwój regionu oraz zapoznała się z funkcjonowaniem Farmy 

Wiatrowej w Gołańczy. Zapoznała się z informacją  dot. bieżącego stanu 

bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Wągrowieckim ze szczególnym  

uwzględnieniem przedsezonowego stanu jakości wód i kąpielisk. Komisja opiniowała 

materiały na sesję. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, Andrzej Bielecki 

przedstawił informację z działalności komisji  w okresie międzysesyjnym. Komisja w 

tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na których dokonała oceny stanu bazy materialnej i 



realizacji zadań  statutowych przez SOSW w Wągrowcu, przyjęła informację o 

zadaniach remontowo-inwestycyjnych w zakresie doposażenia szkół i placówek 

planowanych do końca roku 2016  oraz  opiniowała materiały na sesję . 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy, Tadeusz 

Synoracki przedstawił  informację z działalności komisji w okresie międzysesyjnym. 

Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia , na których  zapoznała się z informacją o 

sytuacji w szpitalu powiatowym w zakresie wykonania planu rzeczowo-finansowego za 

2015 rok, bieżącej działalności, planach i  perspektywach rozwoju  oraz opiniowała 

materiały na sesję.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Andrzej Wieczorek przedstawił informację            

z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła            

2 posiedzenia, na których dokonała kontroli wydatków na podróże krajowe i 

zagraniczne Starostwa Powiatowego w I - wszym półroczu 2016, dokonała kontroli 

wykorzystania środków finansowych przyznanych jednostkom powiatu na realizację 

zadań inwestycyjnych w I – wszym półroczu 2016 roku. 

 

Ad 6 

M. Piechocki - Wicestarosta i Przewodniczący  Komisji ds. Kontroli w ZOZ                               

w Wągrowcu, przedstawił protokół z kontroli w Zespole Opieki Zdrowotnej w 

Wągrowcu za 2015 rok, wg. załącznika nr 5  do protokołu 

Zapytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu  podziękowała za przedstawioną informację, 

podziękowała  również członkom zespołu  za wykonaną  pracę  i stwierdziła, że 

informacja została przyjęta. 

 

Ad 7 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu, R. Spachacz  przedstawił 

informację o sposobie realizacji wniosków zawartych w wystąpieniu pokontrolnym z 

dokonanej kontroli w ZOZ w Wągrowcu za 2015 rok.  Dyrektor  złożył podziękowania 

wszystkim współpracownikom, Staroście, Przewodniczącej Rady, radnym i Zarządowi 

Powiatu, podziękował całemu zespołowi w ZOZ za współpracę . 

Zapytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu M. Osuch  podziękowała za przedstawioną informację i 

stwierdziła, że informacja została przyjęta. 

Ponadto Przewodnicząca  podziękowała dyrektorowi ZOZ-u  za  trud, cierpliwość                       

i włożoną pracę w okresie tego roku. 

 

Informacja stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 

 

 

Ad 8 
B. Linetty kierownik Biura Spraw Obywatelskich i Zdrowia przedstawiła projekt  

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok w 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 



 

W tym miejscu zabrała głos p. H. Dąbrowska- Prezes spółki z o.o. Audit Bilans ze 

Złotowa, która omówiła szczegółowo bilans kontroli w ZOZ w Wągrowcu za rok 2015. 

Pani Prezes stwierdziła , że rok 2015 dla ZOZ-u jest  bardzo dobry, co pozwoliło wydać 

opinię bez zastrzeżeń, którą  szczegółowo przedstawiła. Przybliżyła również sytuację 

dochodowo-kosztową szpitala w 2015 roku. 

 

Zapytań nie zgłoszono do przedstawionej  informacji jak również do projektu uchwały. 

Przewodnicząca ogłosiła głosowanie. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

za 2015 rok w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu głosowało: 18- za, 0 - 

przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny radny: Ł. Wachowiak/ 

 

Starosta  T. Kranc podziękował i pogratulował dyrektorowi ZOZ w Wągrowcu  

stwierdzając, że wyniki są swoistym absolutorium dla dyrektora i pracowników                 

ZOZ-u. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok w 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 9 

Starosta T. Kranc , zreferował projekt uchwały  w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

przez Powiat Wągrowiecki do realizacji zadania pn.  „Rozbudowa i dostosowanie do 

aktualnych wymagań istniejącego obiektu Szpitala ZOZ w Wągrowcu”.     

Poprosił  Wicestarostę, M. Piechockiego  o uszczegółowienie  tematu, który 

uczestniczył w  całej procedurze przygotowań  do projektu. Wicestarosta   M. Piechocki 

przypomniał o przygotowanej koncepcji i specyfikacji przez firmę ProPOLIS z 

Poznania.  Analiza finansowa będzie przygotowywana. 

 

Radny A. Wieczorek  zabrał głos w przedmiotowej kwestii. Będę głosował za uchwałą, 

i zdecydowane łatwiej byłoby mi głosować,  gdyby cały ten projekt był bardziej 

przejrzysty. Aby firma przedstawiając projekt , na tych 15 stronach  zaznaczyła  czego 

brak w naszym szpitalu, aby dostosować do standardów i co  utrudnia rozmowy  z NFZ?.  

 

Radny T. Synoracki ;  nie chcemy narzucać, że przedłożony projekt uchwały obliguje 

nowego dyrektora do realizacji pomysłu, abyśmy jako Rada po trzech latach  nie 

wysłuchiwali że ponosimy odpowiedzialność za poprzedników. 

 

Dyrektor ZOZ-u  R. Spachacz odpowiedział na wątpliwości radnego A. Wieczorka, 

m.in. rozmowy z NFZ nie są utrudnione, ale kontrakt  jest realizowany z 2011 i 2012 

roku , a żeby dokonać  rozwoju szpitala  trzeba dostosować placówkę do standardów. 

Więcej uwag i zapytań nie zgłoszono 

Przystąpiono do głosowania 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 



Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Powiat 

Wągrowiecki do realizacji zadania pn.  „Rozbudowa i dostosowanie do aktualnych 

wymagań istniejącego obiektu Szpitala ZOZ w Wągrowcu” głosowało: 18 - za, 0 - 

przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny radny: Ł.Wachowiak/. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Powiat Wągrowiecki do 

realizacji zadania pn.  „Rozbudowa i dostosowanie do aktualnych wymagań istniejącego 

obiektu Szpitala ZOZ w Wągrowcu” stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10 

A. Bosacka, z-ca kierownika Wydziału Geodezji (…),  przedstawiła projekt  uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w nieodpłatne użytkowanie na 

rzecz  Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 

Zapytań nie zgłoszono 

Przystąpiono do głosowania 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości                         

w nieodpłatne użytkowanie na rzecz  Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu 

głosowało: 18 - za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny radny: 

Ł. Wachowiak/. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w nieodpłatne 

użytkowanie na rzecz  Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu, stanowi załącznik               

nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11 

A. Bosacka, z-ca kierownika Wydziału Geodezji (…), przedstawiła projekt  uchwały                  

w sprawie wskazania kierunków dla działań Zarządu Powiatu  Wągrowieckiego w 

zakresie uregulowania spraw związanych  z reprywatyzacji  nieruchomości położonej 

w Srebrnej Górze. 

Zapytań nie zgłoszono 

Przystąpiono do głosowania 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie  wskazania kierunków dla działań Zarządu Powiatu  

Wągrowieckiego w zakresie uregulowania spraw związanych z reprywatyzacją  

nieruchomości położonej w Srebrnej Górze głosowało: 17 - za, 0 - przeciwnych, 0 - 

wstrzymujących się od głosu /nieobecni radni: Ł. Wachowiak, W. Ewertowski/. 

 

Uchwała w sprawie wskazania kierunków dla działań Zarządu Powiatu  

Wągrowieckiego w zakresie uregulowania spraw związanych z reprywatyzacją  

nieruchomości położonej w Srebrnej Górze stanowi załącznik nr  10 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

 

 



Ad 12 

A. Bosacka, z-ca kierownika Wydziału Geodezji(…) przedstawiła projekt  uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele publiczne nieruchomości  

stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy Damasławek.  

Zapytań nie zgłoszono 

Przystąpiono do głosowania 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18  radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele 

publiczne nieruchomości  stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz 

Gminy Damasławek  głosowało: 18 - za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od 

głosu /nieobecny radny: Ł. Wachowiak/. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele publiczne 

nieruchomości  stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy 

Damasławek stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 13 

A. Bosacka, z-ca kierownika Wydziału Geodezji (…)  przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr XIX/131/2016 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 maja 

2015r. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele publiczne 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy 

miejskiej Wągrowiec. 

Zapytań nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 

Za przyjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIX/131/2016 Rady Powiatu 

Wągrowieckiego z dnia 25 maja 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny na cele publiczne nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wągrowieckiego na rzecz Gminy miejskiej Wągrowiec głosowało: 18 - za,0 - 

przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny radny: Ł.Wachowiak/. 

 

Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr XIX/131/2016 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 

25 maja 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cele publiczne 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy 

miejskiej Wągrowiec stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 14 

S. Brodowski- kierownik Wydziału Geodezji (…), zreferował projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do realizacji partnerskiego projektu pn. „Cyfryzacja powiatowych 

zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego”. 

 

Radny T. Synoracki zapytał, czy My  jako lider będziemy rozliczali się w tych funduszy, 

czy w razie nieprawidłowości odpowiadamy w każdej części tak samo? . 

Kierownik S. Brodowski wyjaśnił, że  jeszcze nie ma podpisanych umów, w zasadzie 

jest to konkurs i jeżeli go wygramy będziemy się o to martwić. 



 

Starosta  T. Kranc dopowiedział, że umowy będą  tak skonstruowane i tu będzie  rola 

samorządu by nie było nieprawidłowości,  aby nie dopuścić  do takiej sytuacji. 

My jako powiat jesteśmy liderem i działamy w zakresie geodezyjnym, inny powiat w 

drogownictwie, a  inne  powiaty w innej dziedzinie są liderami. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji partnerskiego projektu pn. 

„Cyfryzacja powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego” głosowało: 

17- za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecni  radni:                           

Ł. Wachowiak, I. Tyll /. 

 

Uchwała  w sprawie przystąpienia do realizacji partnerskiego projektu pn. „Cyfryzacja 

powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: Czarnkowsko-

Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego” stanowi załącznik nr 12 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad 15 

Radny T. Synoracki  zgłosił zapytanie, czy informacja  z wykonania budżetu może być 

przedstawiona w wersji skróconej ? Chyba Rada powinna wysłuchać całego 

sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach. Po przerwie 

wznowiono obrady. 

Andrzej Wieczorek, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił obszerną 

informację z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok wg. załącznika nr 13 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, że informacja została przyjęta. 

 

Ad 16 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

za 2015 rok:  

 

16.1 Skarbnik Powiatu D. Królczyk  przedstawiła  sprawozdanie finansowe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok. Nikt z radnych nie wniósł uwag. 

/sprawozdanie wg załącznika nr 14 do protokołu/. 

 

16.2 A. Bosacka –z-ca kierownika Wydziału Geodezji (…) przedstawiła  informację o 

stanie mienia powiatu wągrowieckiego. Nikt z radnych nie wniósł uwag. Informacja o 

stanie mienia powiatu wągrowieckiego jest załącznikiem nr 15 do protokołu. 

 

16.3 Skarbnik Powiatu, D. Królczyk przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok.  



Opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu jest załącznikiem nr 16  do 

protokołu.   

 

16.4 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, A. Wieczorek  przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium. Wniosek jest załącznikiem nr17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawił również pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o tym wniosku. Opinia jest załącznikiem nr 18 do 

protokołu. 

 

16.5 Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem. 

 

Radny G. Owczarzak  wypowiedział się na temat realizacji budżetu powiatu za 2015 

rok w imieniu Klubu PO. W swoim wystąpieniu zaznaczył, że  zdarzają się takie lata, 

gdzie samorząd tworzy inwestycje na wiele lat, ale są też takie działania , których nawet 

nie widać gołym okiem, są to działania tzw. benedyktyńskie. 2015rok  był takim rokiem 

My realizowaliśmy budżet oświatowy, funkcjonowanie szkolnictwa , to jest cały katalog 

działań , również  poprzez PCPR realizacja budżetu, Rodziny Zastępcze, to wreszcie 

zabezpieczenie działań nad bezpieczeństwem mieszkańców powiatu. Inwestycji w 2015 

jednak nie mieliśmy, ale były takie istotne  potrzeby chociażby szpital, dofinansowanie 

na zakup karetki dla szpitala, dofinansowanie zakupu samochodów dla straży i policji. 

Drogownictwo; budowa chodników, remonty dróg to wszystko tworzy inwestycyjny 

klimat , ale oczywiście nie do końca. Trzeba zwrócić uwagę na szpital powiatowy i 

umowę, która była wprowadzona  o dostosowania  szpitala w 2017 roku do standardów. 

Dzisiaj to jest uchwała wyrażenia woli , a myślę że podołamy tej inwestycji . Zagrożenie 

powiatu widzę w związku z tym projektem.  Często słyszę  o nie realizowaniu inwestycji 

drogowych, że nie są kończone inwestycje rozpoczęte, ale myślę że w tym przypadku  

tak się nie stanie, że inwestycja szpitala i  budowa nie zakłóci realizacji inwestycji  

drogowych przez powiat. Myślę, że znajdziemy złoty środek. Klub PO udzieli 

zarządowi absolutorium za 2015 rok. 

 

Radny P. Pałczyński w swojej wypowiedzi zaznaczył, że  pod kątem formy nie 

dorównam przedmówcy, jednak postaram się w treści.  Cieszę się , że kolega Grzegorz 

dostrzegł tą benedyktyńską pracę. Ja uważam, że  poprzednio była dobrze realizowana 

polityka zarządu i uważam, że teraz również  jest dobrze realizowana.  Niesłuszne 

wobec całej rady i zarządu są  złe informacje o źle realizowanych inwestycjach, o  

zadłużeniu, a przecież zadłużenie  jest coraz niższe. Klub SLD uważa, że  nie do końca 

idzie nam jako radzie chwalenie się tym. Inwestycje powinny być i informacje o tym  

bardziej powinny  do mieszkańców docierać.  Można w formie biuletynu mieszkańcom 

powiatu przedstawić . 

Kończąc wypowiedź, radny złożył gratulacje dla Pani Skarbnik i dla  całego działu 

księgowo- finansowego i z mojej strony olbrzymie gratulacje wszystkim, którzy 

przyczynili się do realizacji budżetu. 

 



Radny W. Ewertowski; wypowiem się w imieniu Komisji Finansów (…) jako  jej 

przewodniczący i chcę powiedzieć, że na Komisji  bardzo przejrzyście została 

przedstawiona informacja przez p. Skarbnik  o  realizacji budżetu, co pokazuje 

profesjonalizm prowadzonego przez p. Skarbnik Wydziału Finansów , to pozwoliło 

Komisji wystawić bardzo  wysoką opinię, co do wykonania budżetu za 2015 rok. 

 

Starosta T. Kranc podsumowując  rok 2015, to  był takim rokiem , że nie zaciągaliśmy 

nowych kredytów, a spłacaliśmy poprzednie. Nie wiem, czy nam się udało zrealizować 

zadania, ale nie było tego mało. Starosta przytoczył wiele przykładów. Mówił  o 

współpracy innych instytucji takich jak szpital, policja czy straż, dodał , że również 

organizacje pozarządowe przyczyniają się w dużym stopniu do realizacji budżetu. 

Również samorządy gminne mają duży wkład w rozwój samorządu powiatowego. 

Musimy wspomnieć o inwestycjach w oświacie. To jest dobra płaszczyzna. Co się nie 

udało?, raczej niewiele. Zmartwieniem jest poszukiwanie sprzymierzeńców do 

realizacji zadań , o których myślimy. Ale myślę, że się znajdą. A myślę tu o gminach. 

Dziękuję za wyrażone opinie . 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu, M. Osuch  zamknęła  dyskusję i ogłosiła przystąpienie 

do podjęcia uchwały. 

 

16.6)   Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania  budżetu  Powiatu za 2015 rok.  Przewodnicząca Rady 

Powiatu przedstawiła  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok. Nikt 

z radnych nie zgłosił uwag. 

Przewodnicząca Rady  M. Osuch ogłosiła głosowanie. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności  18 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok głosowało:18 - za, 0 - 

przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny radny: Ł. Wachowiak /. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok stanowi załącznik nr  19 do niniejszego 

protokołu. 

 

Starosta  T. Kranc podziękował za dyskusję  nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2015 rok. Złożył podziękowania wszystkim pracownikom starostwa i  jednostek 

organizacyjnych,  za pomoc w realizacji  budżetu. 

 

Ad  17 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu, M. Osuch  zarządziła głosowanie nad uchwałą                     

w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok i otworzyła dyskusję 

w ww. sprawie. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła głosowanie. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 



Za przyjęciem uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 

rok głosowało: 18- za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecni 

radny: Ł. Wachowiak/. 

 

Uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok stanowi 

załącznik nr  20 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady M. Osuch pogratulowała Zarządowi udzielonego absolutorium, 

za konstruktywną współpracę na posiedzeniach komisji , bo cała praca odbywa  się  na 

posiedzeniach komisji i podziękowała  pani Skarbnik za prowadzenie budżetu  przez 

tyle lat  bezproblemowo. Bardzo serdecznie gratuluję. Wszystkim. 

 

Ad  18 

Skarbnik Powiatu D. Królczyk, zreferowała projekt  uchwały w sprawie zmiany WPF 

Powiatu Wągrowieckiego na lata 2016-2022 wraz z autopoprawką. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła głosowanie. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17  radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2016-2022 głosowało:  17               

- za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecni radni:                                  

Ł. Wachowiak, R. Woźniak/. Uchwała w sprawie zmiany WPF na lata 2016-2022 

stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Ad 19 

D. Królczyk, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt  uchwały   w sprawie  zmian w 

budżecie  Powiatu Wągrowieckiego na 2016 rok wraz z autopoprawką. 

 

Radny  T. Synoracki zapytał o umowy, które wprowadzono  do przedmiotowego 

projektu. Ponieważ pytałem  kierownika S. Brodowskiego , przy okazji referowania 

pkt.14 odpowiedział, że jeszcze takich nie ma. 

  

Pani Skarbnik  wyjaśniła, że na podstawie intencyjnych projektów uchwał 

poszczególnych samorządów do budżetu musimy wnieść i  do wniosku musimy 

dołączyć  WPF i projekty umów. I dopowiem, że w kolejnych 3 latach poprawiamy 

sobie wynik prognozy finansowej.  Jeżeli dojdzie do 100% realizacji projektu,                            

to poprawi się sytuacja finansowa powiatu. Gdybyśmy  nie byli liderem, tego by nie 

było. 

 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła głosowanie. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności  18 radnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wągrowieckiego na 2016 

rok głosowało: 18 - za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu /nieobecny 

radny: Ł.Wachowiak/. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wągrowieckiego na 2016 rok  stanowi 

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 



 

Ad 20 

Interpelacje i zapytania.  

Nie zgłoszono. 

 

Ad 21 

Wnioski i oświadczenia radnych: 

 

Radny Owczarzak – poinformował Radę Powiatu o wypracowanych przez zespół 

radnych wnioskach do Budżetu Obywatelskiego  na 2017 rok . Przypomniał kto  

pracował w tym zespole.  

Szczegółowo  przedstawia protokół ds. BO na 2017 rok,  stanowiący załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

Starosta T. Kranc poinformował radnych , co do zaciągnięcia  kredytu, iż  to była 

decyzja Rady i było ryzyko. Chcę powiedzieć, że  na dzień dzisiejszy ogłoszony przetarg  

wyszedł  dużo niższy  i  z tego względu 50% środków przeznaczonych na zadanie 

dostaniemy od wojewody tzn. wróci do budżetu powiatu . Samorząd może  uruchomić 

nowe zadanie. 

 

Radny W. Ewewrtowski  zagłosił zapytanie  o konsultacje społeczne w zakresie Budżetu 

Obywatelskiego, czy będzie można zgłaszać wnioski?. 

 

Radny G. Owczarzak, wyjaśnił  iż wnioski niech się pojawiają wnioski, a  Zarząd ma 

czas na podjęcie decyzji i to uczyni .  

 

Przewodnicząca Rady M. Osuch zgłosiła wniosek do Zarządu o rozważenie propozycji 

dot. dbania o  wizerunek samorządu  i prostowania informacji , które są nierzetelne oraz 

ich interpretację. Mam  prośbę o pochylenie się nad problemem. Jeżeli informacje są 

nierzetelne to proszę o  ich sprostowanie. Mamy  Kurier Powiatowy , w którym możemy 

rzetelną informację przedstawić. Przewodnicząca przytoczyła przykład  Echa 

Gołanieckiego, w którym bardzo dużo informacji jest przedstawionych, co samorząd 

gminny robi  i sytuacja jest inna. Jest inny odbiór  mieszkańców o samorządzie , bo 

widzą ,co samorząd robi. 

 

Przewodnicząca  odczytała treść podziękowań dla  Starostwa Powiatowego od Prezesa 

MSOK w Kopaszynie, które są załącznikiem nr 24 do protokołu. 

 

Przedstawiła  pismo p. H. Matczyńskiej,  które wpłynęło do Starostwa  do dyskusji 

publicznej na temat wybudowania osiedla dla seniorów. 

 

Pismo jest załącznikiem nr 25 do protokołu.  

 

Więcej wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 

 



 

 

 

Ad 22 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Wągrowieckiego 

M. Osuch, zamknęła  obrady XX Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
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